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Na osnovu clana 187 Poslovnika skupstine Crne Gore, Ministru odbrane Predragu
Boskovicu postavljam sledece

POSLANICKO PITANJE

Sta je Ministarstvo odbrane uradilo, u prvih 100 dana mandata Vlade, po pitanju
nagomilanih sudskih postupaka koji se vode protiv Drzave CG I Ministarstva odbrane?

Obrazlozenje

U prethodne dvije godine upoznati smo da je pokrenut veliki broj parnickih postupaka
za ostvarivanje nekog od prava rada za pripadnike Vojske Crne Gore , a koja su iz
perioda 2008, 2009, 2010, 2011 i td. Apsurdno je da imamo postupke gdje glavno
potrazivanje iznosi oko 2,3 aura , a sudski postupci na kraju izadu sa troskovima
postupka najmanje 300 eura.

Imajuci u vidu visemilionske izdatke po tom osnovu, molim Vas da dobijem odgovor
koju je mjeru sanacije Ministarstvo preduzelo za rjesavanje ovog problema.

POSLANIK

A Milorad Vuletic
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Poslanik Milorad Vuletic, postavio je ministru odbrane sledece poslanicko pitanje:

„Sta je Mmistarstvo odbrane uradilo, u prvih 100 dana mandata Vlade, po pitanju
nagomilanih sudskih postupaka koji se vode protiv Drzava Cme Gore i Ministarstva
odbrane?"

U obrazlozenju postavljenog poslanickog pitanja navodi se da je Poslanicki klub
Demokratske partije socijalista upoznat da je pred nadlemim sudovima pokrenut veliki
broj pa^cnih postupaka lica usluzbi uVojsci Cme Gore, radi naknade materijalne stete
iz rada ip6 osnovu rada, akoja potrazivanja datiraju iz perioda 2008., 2009., 2010., 2011.
ltd. Konstatuje se da je apsumo da imamo postupke gdje glavno potrazivai^je izno'si oko
2,3 em-a, te da na kraju glavni dug sa troskovima postupka iznosi najmanje 300 eura;
Nadalje, imajuci uvidu visemilionske izdatke po ovom osnovu, postavlja se pitanje koje
jemjere sanacije Ministarstvo preduzelo za rjesavanje ovog problema.

♦

Uvezi sapostavljenim pitanjem, ministar odbrane daje sledeci

ODGOVOR

' f • ,

Tacna je konstatacija da je jedno od gomcih problema Ministarstva odbrane nagomilani
sudski postupci, koji se unajvecem dijelu odnose na ostvarivanje iz prava iz rada i to iz
perioda 2008, 2009, 2010 i2011. godina, kao i da su izdaci po ovom osnovu uproteklih
pet godina vise od sedam miliona eura.

Tacna je i apsurdna cinjenica da se jedan dio sudskih postupaka vodi zbog potrazivanja
od svega nekoliko eura (2,3-15eura) ada su troskovi postupka 300 ivise eura.

Zbog ovakvog stanja stvari predstavnici Ministarstva odbrane, aupravcu iznalazenja
ijesenja za ovaj nasljedeni problem, obisli su kasame Vojske i torn prilikom razgovarali
sa licima usluzbi uVojsci, osudskim postupcima, ouzrocima koji su doveli do ovolrkog
broja tuzbi protiv protiv Drzave Cme Gore - Ministarstva odbrane, aiz domena statusnih
pitanja iz perioda 2008. 2009. 2010. 2011. godine. Sudski postupci se odnose na, izmedu
ostalog, troskdve prevoza, ishranu utoku rada, regres, naknadu za pfekovremeni, nocni i
rad u dane praznika itd.



Iz iieposrednog razgovora sa tuziocima, koji su pripadnici Vojske Cme Gore,
identifikovali smo odredene problema i s tim uvezi smo reagovali na sljedeci nacin:

- upoznali smo PVL o njihovimpravima i obavezama

- u pojedinini spomim situacijama, gdje to zakon dozvoljavao, reagovali smo po
ubrzanoj proceduri i donijeli odgovarajuca pojedinacna akta, kojima jepriznato navedeno
pravo, nakoji nacin smo sprijecili podnosenje novih tuzbi

- pozvani sva PVL za koja se utvrdilo da bi sudske postupke rijesili u svoju korist, da to
pravo ostvaruje mimim puteiii, odnosno podnosenjem predloga Agenciji za mimo
rjesavanje radnih sporova, asve ucilju izbjegavanja sudskih trokova (ukazujeni da jedan
broj njih vec jeprihvatilo ovu sugestiju i saglasili smo se da spor rijesimo mimim putem)

- pozvali sva PVL da ponove svoje zahtjeve ukoliko im na ranije zahtjeve nije
odgoVarano, kako bi smo iste opet sagledali i na njih odgovbrili u skladu sa zakonom
(uka^jem da veliki broj njih vec je prihvatilo ovu sugestiju i obnovio svoje zahtjeve koji
se sad briMjivi sagledavaju i na koje ce se u primjerenom roku i u skladu sa zakon
pdgovoriti)

- preduzeli smo odgoVarajuce kadrovske promjene u liniji odlucivanja o pojedinacnim
pravima PVL

Koristim priliku da ukazem da smo iz razgOvora sa pripadnicima Vojske informis^i i
odredenom agresivnom „vrbpvanju" od strane pojedinih advokata, na koji nacin bi stekli
svojstvo punomcnika PVL.

Medutim, Ono sto je zabrinjavajuce, a o cemu smo upoznali nadlezne organe su
ukazivahja jednog broja PVL da nikad nijesu ovlastili niti jednog advokata da tuze u
hjihovo ime, dok se iz evidencije da utvrditi da je u njihovo ime Vodena pamica pfbtiv
Drzave Crne Gore i Miriistarstva, cak unekirn slucajevima i po vise piita.

Takode, jedan broj lica ne spori da su rariije potpisali punomocje za pokretanje pamice sa
kojbih su zeijeli da ostvate pravo iz rada, po nekom ranijem osnovu, kao ida je taj sppr
zavrseh 1da su bni ostvarili to pravo. Medutim, isticu da n^esu upozn^i da su tuiili
Di^vu Cmu Gbru i Miriistarstvo po nekom drugom, kashijem osnovu, dbk se iz



evidencije da utvrditi da se unjihovo ime po nekom drugom kasnijeni osnovu trenutno
vodepamiea.

Takode, neki pripadnici Vojske unamjeri da povuku tuzbe su kontaktirali advokata koji
im je, kako oni navode, kazao da se sada ne moze povuci tuzba, da je on imao troskove,
te da ce ih, uslucaju da odustanu, tuziti zbog troskova koji su vec nastali. Nakon cega su
odustajali od povlacenja tuzbe, dok je istovremeno advokat, kao njihov "punomocnik"
pribavio sebi veliku imovinsku korist, imajuci uvidu broj tuzbi kao ikasnije dosudene
troskove postupka. Dok jedan broj njih kaze da presudu Suda koja je donijeta unjihovu
korist „ocima nijesu vidjeli".

Ono sto se na kraju da zakljuciti da je bilo propusta Ministarstva odbrane, Generalstaba i
pretpostavljenih ujedimeama Vojske upredhodnom periodu, kada su nastala spoma
potralivanja. Istovremeno, postoji sumnja da je bilo neeticnog, a mozda i kamjivog,
ponasmja, nekih advokata kada su istupali kao punomocnici PVL, pri cemu su sebi
pnbavih veliku imovinsku korist. Medutim moram istaci da kod jednog broja lica nije
postojala ni velika zelja da problem rjesava unutar Ministarstva.

Ucilju daljeg djelovanja po dvom pitanju prestavnici MO
ce:

o^ kvartalno obilaziti kasame i razgoVarati sa pripadnicima Vojske na teme koje se
ticu ostvarivanja njihovih praiva izradnog odnosa;

Q po Ubrzanoj pfoeeduri rjesavati propuste koji nastanu u procesu odlucivania o
pravima iz rada,

o djelovati na lielogicnosti i nejasnoce upodzakonskim aktima

o ujednacavati praksu pravnog odlucivanja ostatusnim pitanjima pripadnika Vojske
na relaciji Direktora za ljudske resurse, Generalstaba ijedinica Vojske

o prepoznavati „uska grla" u komunikaciji izmedu jedinica Vojske i Ministarstva
obrane

0 na odgovomost svakog ko svojim postuptojem nanese froSak Dr&vi
kroznepotrebnesudskepostupke '
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o redovno sacinjavati izvjestaje ostanju stvari.

Na faaju istiSem da gore navedene aktivnosti veo daju rezultate, pa se da primjetiti da je
broj tuzbi znacajno smanjen. ,


